
W lutym wniosek o przylaczenie do nas Zie- 
lonej Gory przekazany bedzie z Urzedu Grniny do 
wojewody. Komentujac sprawe, wojt deklaruje, ze 
nie musimy obawiac sit;, iz po ewentualnyrn przy- 
lqczeniu sqsiadujqcej z Justynowem wsi zrnuszeni · 
bt;dziemy ograniczyc inwestycje w aktualnie istnie- 
jqcych w gminie solectwach. Po pierwsze dlatego, 
ze nasi sarnorzqdowcy z g6!y wykluczajq nal<lady 
na rozwoj przylqczonej wsi kosztem pozostalych 
miejscowosci. Po drugie, nie odczuwamy ze stro- 
ny zielonogorzan presji w tyrn zakresie; po trzecie 
wreszcie, z dokonanych analiz ekonomicznych wy- 
nika, ze przeszle - rozlozone na lata - koszty moder- 
nizacji infrastruktury kornunalnej Zielonej Gory nie 
bt;dq przekraczac nap!ywajqcych starntqd do wspol- 
nego budzetu podatkow. 

Podobnie twierdzi so1tys Zielonej Gory Pawel 
Rozga. W przekazanyrn naszej gazecie oswiadcze- 
n i u napisal mit;dzy innyrni: ,, 15-12-2017 dla miesz- 
kancow wsi Zielona Gora obecnie gmina Koluszki 
bardzo wa:i:ny dzie11. ( ... ) Widzqc z jakq staranno- 
sciq wfodarze Andrespola dbajq o cal<'! gin int; wiem, 
:i:e i nasze solectwo bt;dzie na rowni z innymi zadba- 
ne. Trzeba tu rowniez podkreslic, ze wies Zielona 
Gora intensywnie sit; rozbudowuje i przy swoim 
rezydencjalnyrn charakterze bt;dzie wnosic spore 
dochody dla gminy. Tak wit;c nie bt;dzie stanowic 
obciqzenia dla, a wrt;cz przeciwnie - bt;dzie przy- 
czyniac sit; do bogacenia gminy. Trzymamy kciuki 
za powodzenie". 

No co:i: - my takze trzymarny kciuki i czekamy 
w redakcji, kiedy palce scisnqc trzeba bt;dzie razem 
z liderami spolecznosci Andrzejowa i Feliksina 
mit;dzy innymi, bo i tarn jakis czas ternu pojawi- 
ly sit; idee podobne do tej, ktora zmotywowafa do 
dzialania zielonogorzan. K.S. 

szlymi, nadmicrnymi oczckiwaniami spolecznosci 
Zicloncj Gory w dzicdzinie inwestycji byly i - jak 
sit; okazujc - Sc) w naszym sarnorzadzie widoczne. 

Konsultacjc zorganizowano w minionyrn roku 
takzc w gminie Koluszki. Sposrod 863 glosujacych, 
323 bylo za odlaczeniem sit; wsi od gminy, w ktorej 
funkcjonuje ona obecnie; 512 bylo przeciw; 24 oso- 
by wstrzymaly sit; od glosu, a 4 glosy uznano za 
niewazne. Po ogloszeniu wynikow, na stronie inter- 
netowej Zielonej Gory inicjatorzy przylaczenia wsi 
do Andrespola napisali:,, Mozna uznac frekwencje 
konsultacji przeprowadzonych w gminie Koluszki 
za niebywaly sukces. Oddano ponad 800 glosow 
W porownaniu z innymi konsultacjarni, w ktorych 
by! jeden, czasami kilkanascie glosow, to wynik 
wrecz oszalamiajacy. 323 glosy za odlaczeniem 
to niebywaly sukces 215 mieszkancow solectwa. 
Oznacza to, ze solectwo otrzyrnalo duzo glosow 
poparcia z terenu gminy". 

Majq za rniedza Justynowa argument posago 
wy  obszar sasiadujaceqo z nami solectwa, to 
blisko dziesiec procent powierzchni naszej gmi 
ny. To tereny pod przyszle budownictwo. 
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wiac - ekspansji. Jesli dodamy do tego informacje, ze 
kazda z inwestycji, o ktorych w tekscie mowa wcze- 
sniej, wsparta bedzie w tym roku dofinansowaniem 
z Unii Europejskiej na hiczn<j kwote ponad 8 300 000 Budiet ... 
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kami zadnyrn iransportcm ( ... ). Zielona Gora 
wchodzi tez w sklud parafii Justynow". Maja 
takze za rniedza Justynowu argument z innej 
sfery. Posagowy wlasnic - obszar sasiadujace- 
go z nami solcctwa to blisko dzicsicc procenl 
obecnej powierzchni naszc] gminy. To tcreny 
pod przyszle budownictwo. 

Prawo stanowi, ze gmina, ktora chcc przy 
laczyc do siebie solectwo z gminy sasicdnicj, 
najpozniej do konca marca wystapic powinna 
w tej sprawie - za posrednictwcrn wojcwody - 
do ministra spraw wewnetrznych i adminisuu 
cji. Nie pozniej niz w ciagu trzydzicstu dni za- 
opiniowany wniosek wojewoda przckazac musi do 
Warszawy. Tego typu sprawy rozpatrywane Sc) tam 
w ciagu roku. Nie pozniej jednak niz do konca lip- 
ca roku poprzedzajacego rok budzetowy, w ktorym 
zmiana granic gmin ma nastapic. Rozstrzygniecie 
zapada w formie rozporzadzenia Rady Ministrow. 

Cala procedure poprzedzac musza spoleczne 
konsultacje na ten temat w obu gminach. U nas od- 
byly sit; one w pierwszej polowie ubieglego roku, 
podczas dorocznych wiejskich zebran, W trakcie 
kazdego z nich, w kazdyrn z dziewieciu solectw, 
perspektywa przelaczenia Zielonej Gory poddana 
byla glosowaniu. Wszedzic wiekszosc zebranych 
byla na ,,tak", mimo ze juz w styczniu zeszlego roku 
- podczas glosowania na ten temat w Komisji ln 
lrastruktury Gospodarczej Rady Gminy - dwaj nasi 
radni byli przeciw inicjatywie ziclonogorzan, Pod- 
czas grudniowej sesji radni ci wstrzymali sit; nato- 
miast od gtosu. Obawy przed spodziewanymi, przy- 

Stalo sic - pictnastcgo grudnia minionego roku 
Rada Gminy wyrazila pozytywna opinie w sprawie 
wlaczenia Zicloncj Gory w granice naszego obsza- 
ru administracyjncgo. W ubieglorocznym, lutowym 
nurnerzc pisma informowalismy Panstwa, ze - prze- 
kazujac wojtowi wniosek o przylaczenie Zielonej 
Gory do naszcj gminy - zielonogorzanie ,,poprosili 
nas o rekc". Wyglada na to, ze w polowie roku mal- 
zenstwo rnozc bye zawarte. Teraz wszystko w re- 
kach wojewody i rzadu. 

Idea odlaczenia sit; Zielonej Gory od gminy Ko- 
luszki publicznie pojawila sit; na zebraniu wiejskim 
pod koniec wrzesnia dwa tysiace szesnastego roku. 
Dwa miesiace pozniej odbylo sit; kolejne zebranie. 
Uczestniczacej w nim wiceburmistrz Koluszek za- 
komunikowano, ze wies wystapi wkrotce do wladz 
samorzadowych swojej dotychczasowej gminy i An- 
drespola z pismem o uruchomienie procesu zmiany 
granic tych jednostek terytorialnych. Z wnioskiern 
o przylaczenie Zielonej Gory do nas. Cztery dni 
pozniej dokument taki trafil zarowno na biurko bur- 
mistrza Koluszek, jak i wojta Andrespola. Do pisrna 
dolaczona zostala lista ze stu osmioma podpisami 
osob wniosek popierajacych. 

W pismie mozna bylo przeczytac: ,,Miesz- 
kancow solectwa Zielona Gora lqczq z gmina 
Andrespol silne wiezi spoleczne, gospodarcze 
i kulturowe. Mieszkancy codziennie sprawy zala- 
twiaja w Justynowie tub Andrespolu. Tam do szkol 
i przedszkoli uczeszczaja dzieci z solectwa Zielona 
Gora, ludzie robia zakupy, lecza sie, kupuja leki. 
Zielona Gora nie jest skomunikowana z Kolusz- 

Andrespolskie: Tak! 


